
 

 

 

Formannskapets dialogmøte med fritidsboligeierne  
Fredag 25. august 2023, kl. 15.00-17.00  
Sted: Kaffebaren / «glassburet», Gausdal videregående skole Pierre de Coubertin  
 
Til stede fra formannskapet: 

• Anette Musdalslien  

• Paul Kristian Lillelien  

• Åslaug Enger Olsen  

• Heidi Kristiansen  

• Hans Oddvar Høistad  

• Stein Erik Skjelsvold  

• Stig Audun Melbø  

 

Fra fritidsboligeierne: 

• Thor Johansen fra Værskei Hytteeierforening og Værskei Nord Hytteeierforening (med på 

Teams) 

• Bjørg Ø. Simonsen fra Vassenden Vel/Espedalen, koordinator for «Sammen i vest» 

• Tommy Johnsen fra Samarbeidsutvalget Skei/Austlid 

• Torolv Bjørnsgaard fra Samarbeidsutvalget Skei/Austlid 

 
Fra administrasjonen 

• Torbjørn Furuhaugen, enhetsleder tekniske tjenester  

• Marie Skavnes, enhetsleder landbrukskontoret i Lillehammer-regionen 

• Rannveig Mogren, kommunedirektør (referent) 

 
Dagsorden som var utsendt:  
Orienteringer, spørsmål og dialog om temaene 

• Beitedyr  

• Oppfølging av gjerdebestemmelsene  

• Status på relevant planarbeid  

• Vann- og avløp på Skei  

• Hyttebeskatningssaken  

• Partnerskapsavtaler sti- og løypelag  

• Mineralleting i Espedalen  

• Avslag på søknad som helårlig turiststed Svatsum  

• Utbedring av Fv 255  

• Tilgjengeliggjøring av oppsummering fra dialogmøtene  

• Hytteeierforeningene i vestre orienterer om samarbeidsforumet «Sammen i vest».  

• Oppsummering  

• Kort om hvordan innspillene kan følges opp  

 

--- 

 

  



  
 

 

Orienteringer, spørsmål og dialog om temaene 

 
Beitedyr og oppfølging av gjerdebestemmelsene  
Innledning ved Marie Skavnes. Presentasjonen ligger som vedlegg.  
 
Innspill/spørsmål 

• I forbindelse md flommen er det mye plast langs elvene.  

Svar fra Marie: Bondelagene har tenkt å ha dugnad. Og Hold Innlandet Rent vil bidra. 

Foreløpig er det for mye vann i elvene til å ta opprydningen.  

• Informasjonen kan også formidles via SU på Skei. Og ta det som tema på påskemøtet.  

• Mengden av kjøttfe utgjør en sikkerhetsrisiko. Spesielt for folk på Skei. Beiteretten er hellig, 

og den må en forholde seg til. Med så mye folk kombinert med amme-kyr er ikke heldig.  Er 

derfor et argument for å holde utbyggingen nede.  

• Gjerdene kommer som forlengelse av dette, for å holde dyrene ute. Gjerdebestemmelsene er 

ryddige noen steder. SU kan være med å oppfordre og informere. Andre steder er det andre 

regler.  

Svar fra Torbjørn: Kommunen har prøvd å regulere dette på en enkel måte for å tilpasse og 

samordne, ved felles reguleringsbestemmelser. Men har fått motbør på det fra 

statsforvalteren og fylkeskommunen. De krever reguleringsplanprosesser for å få til like 

bestemmelser. De er opptatt av at det er mange hensyn å ta.  

• Stig: Kan kommunen sende brev til eierne av reguleringsplanene om at de selv tar initiativ til 

reguleringsendringer for å få det på plass?  

• Plastgjerder? Er det krav til strømstyrke? Svar fra Marie: det må en sjekke opp.  

• Kontrollfunksjonen for gjerder på Skei? Hvor langt har kommunen kommet? Sendte varsel i 

fjor på stikkprøver. Oppdaget mye ugreit. Juridiske avklaringer for å følge opp ordentlig. 

Nedgang i byggeaktiviteten gjør at en kan følge opp det med gjerder i høst. Sender etter hvert 

ut forhåndsvarsler til aktuelle hytteeiere.  

• SU: Prioriter der det åpenbart er ulovlige gjerder.  

 
Status på relevant planarbeid. Innledning ved Anette Musdalslien 

• SU er opptatt av definisjoner av sentrum og sentrumsnære områder.  

• Svar fra Anette: Det kommer i kommunedelplanen for Skei. Det er en del av formålet til 

denne planen.  

 
Vann- og avløp på Skei. Innledning ved Anette Musdalslien 

• Vannkilder mv. Framdriftsplanen tilsier at det er sak i kommunestyret i november eller 

desember.  

• Under flommen er Forset vannkilden for Skei.   

• SU: Vann og avløpsavgifter: utbyggerne må ta kostnadene for nye områder, og ikke 

eksisterende hytteeiere. 

• Det er andre forhold som medfører økte renter, hovedledningsnett mv. Det er ikke nye 

hytteområder som øker avgiftene.  

Arbeider nå med vannkilder og reservevannforsyning for alle.   

   
 
Eiendomsskatt – retaksering. Innledning ved Anette Musdalslien 
Kommunen venter med å si noe mer til vi har fått vurderingen fra KS advokatene. Fristen fra 
Sivilombudet er 1. desember.  
 
 
 
 



  
 
 
 
Partnerskapsavtaler sti- og løypelag Innledning ved Anette Musdalslien 

• Fra kommunen: Dagens avtaler går ut 2023. Revideringer behandles i forbindelse med 
kommunestyrets behandling av handlings- og økonomiplanen i desember 2023. Dialogen tas 
direkte med alle lagene, og det er sendt ut brev fra kommunen med frist for å komme med 
innspill. 

• Kommunen har ikke tatt stilling til om driftstilskudd til løypekjøring skal KPI-reguleres. 
• Garasje til løypemaskin for Gausdal vestfjell nord på Synstgardsetra, ved Bjørg. Den er ikke 

fullfinansiert. Kommunen har gitt tilskudd og det er en takknemlig for.   
 
Mineralleting i Espedalen Innledning ved Anette Musdalslien 

• Det kommunen vet: Lovende funn er gjort. Og prøveboring fortsetter. Kommunen er ikke part 

i saken, bortsett fra for vedtak om motorferdsel i utmark. Det er det direktoratet som har. Det 

er ikke søkt om utvinningsrett. Om det skjer må det på plass en reguleringsplan. Der er 

kommunen vedtaksmyndighet. Det er mange steg fram til det, eventuelt. 

• Hytteeiere er betenkt. Mye masse som skal ut, fare for store deponier. Bekymret for 

nasjonalparken og myr-terreng.  

• Kommunen har ikke sak til behandling. Vi er kun orientert fra leteselskapet. Vet heller ikke 

hva som er konsekvenser. Kommunen har ingenting å ta stilling til ennå. Det er for tidig i 

prosessen til å si noe om saken og prosessene. Området er i dag regulert til LNF.  

• Ved utvinningsrett er det nok andre offentlige instanser som i realiteten tar stilling til dette. 

Går verdiene ut av landet? Bør det innføres nasjonal Mmineralskatt, som også tilfaller 

kommunene? 

 

Avslag på søknad som helårlig turiststed Svatsum  

• Statsforvalteren sa nei, og det er ikke klageadgang.  

• Butikken har funnet løsninger som fungerer bra.  

 

Utbedring av Fv. 255  

Det gikk et brev til fylkeskommunen i vår, og ordfører har hatt et møte med fylkeskommunen om 

dette. Sak om hvilke fylkesveier kommunen vil prioritere kommer i løpet av høsten.   

 

Tilgjengeliggjøring av oppsummering fra dialogmøtene 

Referatene ligger tilgjengelig på kommunens hjemmeside, under «politiske møter», men de er 

vanskelig å finne. Kommunen sender «oppskrift» sammen med referatet. Det jobbes med 

hjemmesidene. 

 

«Sammen i vest» 

Hytteeierforeningene i Vestre orienterte om samarbeidsforumet «Sammen i vest» og dialogen 

mellom hytteeierforeningene, som et resultat av kommunens dialogmøter. Kommunen gav 

anerkjennelse for dette tiltaket. 

Spørsmål om kontakter på hytteområdene på østsida av dalen fra Svatsum (Gåsøya, Holsetra m. fl.). 

Informasjon om mulige kontaktpersoner sendes Bjørg. 

Presentasjonen ligger som vedlegg. 

 

Eventuelt  

• Hold Innlandet Rent har tatt initiativet overfor SU på Skei om hvor det er lurt å plassere 

kontainere.  

• Kommunen stiller nå krav til utbyggere om lukket kontainere på byggeplasser. 

• Kontakt med Glør for å få flere kontainere. 

• Dugnad ovre en uke med hytteeiere, grunneiere, utbyggere osv.  

• Kommunen koordinerer. Kan høstferien være aktuelt tidspunkt? 

• Forurensning av båtvrak. Statens naturoppsyn kan informere om båtvrakprosjekt. Handelens 

Miljøfond administrerer henting av båtvrak og Hold Innlandet Rent får finansiering. 

 



  
 

 
 

Om dialogmøtet: 
Dialogmøtet er en møteplass mellom kommunen og representanter fra fritidsboligeierne i Gausdal 
kommune. Formålet med møtet er å gi fritidsboligeierne mulighet til medvirkning i prosesser 
gjennom dialog med de folkevalgte. Samtidig gir innspill, synspunkt og ideer fra fritidsboligeierne  
viktig kunnskap og informasjon til både de folkevalgte og administrasjonen i Gausdal kommune.  
Dette bidrar til bedre beslutningsgrunnlag for utvikling av kvaliteten av tjenestene og relevante  
planer.  
 
I dialogmøtet møter formannskapet, representanter for administrasjonen samt inntil 6 
representanter for fritidsboligeierne (inntil 3 fra det vestre og 3 fra det østre dalføret). Dialogmøtet 
ledes av ordfører. Kommunen tar med seg synspunkter og innspill i det videre arbeidet med planer og 
prosesser som  
berører fritidsboligsektoren og fritidsboligeierne.  
 

 
 


